

中国俄语工作者的方向---赵云中先生师训有感

新疆大学

On the Orientation of the Russian Researchers in China—Reflections on the Instructions of Professor Zhao Yunzhong

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF \(1185KB\)](#) [HTML 1KB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要 赵云中先生曾在《回顾?期望》一文中提出关于中国俄语界的研究对象是什么的设问,涉及“俄语研究者”、“俄语作为外语”、“中国俄语学”等概念。对赵先生的思想进行感悟与解读,并对相关概念进行分析与对比,有助于摆脱某些认识上的误区,明确中国俄语工作者的自我定位,把体现中国俄语教学与研究特色、构建赋有实践性与创新性的中国俄语学作为国内俄语界共同努力的方向。

关键词: 中国俄语学 俄语工作者 中国俄语教学 俄语作为外语

Abstract: Professor Zhao Yunzhong asked a rhetorical question “ what is the subject to the Russian researchers in China?” in his article entitled “ Retrospection and Expectation” . Some concepts such as “ Russian researcher” , “ Russian as a foreign language” and “ the study of Russian in China” , etc. were discussed in this article. Based on the reflection on the thoughts of Professor Zhao and the analysis of some related concepts, some mistaken views can be clarified, and the self-orientation of the Russian researchers in China can be established. It is proposed in this article that the future study of Russian in China should feature the Chinese practicality and creativity and the characteristics of Chinese teaching and research, and it should become a common goal for all the Russian researchers in China.

Keywords: The Study of Russian in China Russian researchers Russian teaching in China Russian as a foreign language

引用本文:

杨蓉.中国俄语工作者的方向---赵云中先生师训有感[J] 外语教学理论与实践, 2011,V3(3): 71-

YANG Rong.On the Orientation of the Russian Researchers in China—Reflections on the Instructions of Professor Zhao Yunzhong[J] , 2011,V3(3): 71-

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 杨蓉